

Universalization

Ladies and gentlemen, Lebanon continues to play an active role in promoting universal adherence to the Convention on Cluster Munitions (CCM) through a series of following initiatives:

The Lebanon Mine Action Center (LMAC) has leveraged its Regional School as a training platform, integrating sessions on the CCM into various courses to raise awareness and build capacity.

Additionally, LMAC has partnered with the Geneva International Centre for Humanitarian Demining (GICHD) under the Arab Regional Cooperation Program, coordinating and managing training workshops in Arabic and facilitating regional and international exchanges. These efforts include sharing Lebanon's experience in addressing cluster munition contamination and advocating for adherence to the CCM.

Over the past two years, Lebanon has also signed multiple Memorandums of Understanding (MoUs) and conducted exchange visits with national mine action centers, notably with Armenia, Lao PDR, and Iraq, with the primary objective of exchanging best practices and enhancing the safety and efficiency of operations including cluster munitions.

Furthermore, Lebanon remains committed to staying updated on the latest standards and methodologies by participating in various steering committees, international meetings, and events, ensuring that its approach to mine action aligns with global best practices. Thank you.

السيدات والساسة، يواصل لبنان لعب دور ناشط في تعزيز الالتزام العالمي باتفاقية الذخائر العنقودية (CCM) من خلال سلسلة من المبادرات.

لقد استثمر المركز اللبناني للأعمال المتعلقة بالألغام مدرسته الإقليمية كمنصة تدريبية، حيث دمج جلسات حول اتفاقية الذخائر العنقودية في مختلف الدورات لرفع مستوى الوعي وبناء القدرات.

بالإضافة إلى ذلك، يتعاون المركز اللبناني للأعمال المتعلقة بالألغام مع مركز جنيف الدولي لإزالة الألغام لأهداف إنسانية ضمن برنامج التعاون الإقليمي العربي، حيث يساهم في إدارة ورش العمل والتدريب باللغة العربية وتنسيق تبادل الخبرات الإقليمية والدولية. تشمل هذه الجهود مشاركة تجربة لبنان في معالجة تلوث الذخائر العنقودية والدعوة إلى الالتزام بالاتفاقية.

على مدى العامين الماضيين، وقع لبنان العديد من مذكرات التفاهم وقام بتبادل الزيارات مع مراكز وطنية للأعمال المتعلقة بالألغام، لا سيما مع أرمينيا، لاوس، والعراق، بهدف رئيسي هو تبادل أفضل الممارسات وتعزيز سلامة وكفاءة العمليات بما فيها القنابل العنقودية.

علاوة على ذلك، يلتزم لبنان بمواكبة أحدث المعايير والمنهجيات من خلال المشاركة في مختلف اللجان التوجيهية والاجتماعات والفعاليات الدولية، مما يضمن أن يتماشى نهجه في الأعمال المتعلقة بالألغام مع أفضل الممارسات العالمية.

شكراً لكم.